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Paradise

Paradise نَّةالج

Paradise

نَّةالج َإل التَّرغيب

!ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): ألا وإنّ لَم أر كالجنَّة نام طالبها ، ولا كالنّارِ نام هارِبها1

1- Imam Ali (a.s.) said, ‘Indeed I have not seen anything like Paradise, the seeker whereof is sleeping,
nor have I seen anything like the Fire, whose escapee is sleeping.’[Nahjul Balaghah, Sermon 28]

2ةغاي لنَّةُ أفضالج :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

2- Imam Ali (a.s.) said, ‘Paradise is the best goal.’[Ghurar al-Hikam, no. 1024]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): الجنّةُ دار الأمان3ِ

3- Imam Ali (a.s.) said, ‘Paradise is the abode of security.’[Ibid. no. 397]

There is No Price for Your Souls Except for Paradise

لَيس لأنفُسم ثَمن إ الجنَّةُ

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): إنَّه ليس لأنْفُسم ثَمن إ الجنّةُ ، فلا تَبيعوها إ بِها4
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4– Imam Ali (a.s.) said, ‘Verily there is no price for your soul except for Paradise, so do not sell it for
anything else.[Bihar al-Anwar, v. 78, p. 13, no. 71]

The Price for Paradise

نَّةالج نثَم

5الحالص ملالع نّةالج نثَم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

5– Imam Ali (a.s.) said, ‘The price for Paradise is righteous deeds.’[Ghurar al-Hikam, no. 4698]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): ثَمن الجنّة الزهدُ ف الدُّنيا6

6– Imam Ali (a.s.) said, ‘The price for Paradise is abstention from the world.’[Ibid. no. 4700]

7نّـةالج نه‏ُ» ثَمال إ لا إله » قَول :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

7– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Saying ‘There is no god but Allah’ is the price for Paradise.’[al-Tawhid, p.
21, no. 13]

Requirements for Entering Paradise

نَّةخولِ الجد موجِبات

8الخُلق نسه‏ِ وحنّةَ : تَقْوى الالج تاُم به جما تَل ثَرأك :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول .

8– The Prophet (S) said, ‘The most effective way my community will enter Paradise is through God
wariness and good character.’[al-Kafi, v. 2, p. 100, no. 6]

9خُلقُه ن حسنم : بابٍ شاء ِن أينّةَ مالج خل‏د بهِن وجل ه‏َ عزال ن لَقم ثلاث :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول
.، وخَش اله‏َ ف المغيبِ والمحضرِ ، وتَركَ المراء وإنْ‏كانَ محقّاً

9– The Prophet (S) said, ‘Whoever meets Allah with three things will enter Paradise from any door he
likes: good character, fear of Allah in public as well as in solitude, and desisting from disputation even



when in the right.’[Ibid. p. 300, no. 2]

ـ رسول اله‏ (صلَّ اله علَيه و آله): أكلُّم يحب أنْ يدخُل الجنّةَ ؟ قالوا : نَعم يا رسول اله‏ِ ، قال : قَصروا من10
ياءالح ه‏ِ حقن اليوا متَحم ، واسصارِكأب م بينَِـتوا آجالوثـَب ، الأمل.

10- The Prophet (S) asked, ‘Would you all love to enter Paradise?’ They replied, ‘Yes, O Prophet of
Allah.’ He said, ‘Shorten your expectations, fix your eyes on death, and feel ashamed in front of Allah to
the extent one ought to.’[Tanbih al-Khawatir, v. 1, p. 272]

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من خُتم لَه بجِهادٍ ف سبيل اله‏ِ ولو قَدْر فَواقِ ناقَة دخل الجنّة11َ

11- The Prophet (S) said, ‘Whoever meets his end in jihād for the sake of Allah, even for a moment
equal to the gasping of a camel, will enter Paradise.’[Mustadrak al-Wasa’il, v. 2, p. 122, no. 1604]

12ن إقْتارٍ ، والبِشْرم نّةَ: الإنْفاقالج ه‏ُ لَهال بجأو نْهنم دَةه‏َ بواحال ن أتم ثلاث :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
هن نَفْسم والإنْصاف ،العالَم ميعجل.

12- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘There are three things which if a person performs even one, Allah will
make Paradise incumbent upon him: to give charity when one is needy oneself, cheerfulness with the
whole world, and being just in spite of one’s self.’[al-Kafi, v. 2, p. 103, no. 2]

Paradise Surrounded by Trials

ارِهحفوفَةٌ بِالمنَّةُ مالج

. ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): بالمارِه تُنال الجنّة13ُ

13– Imam Ali (a.s.) said, ‘Through trials one attains Paradise.’[Ghurar al-Hikam, no. 4204]

ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام): الجنّةُ محفوفةٌ بالمارِه والصبرِ ، فمن صبر عل المارِه ف الدُّنيا دخل الجنّةَ.14
النّار خلتَها دولَذَّتَها وشَه هنَفْس ن أعطواتِ ، فمحفوفةٌ باللَّذّاتِ والشَّهم هنّموج .

14– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Paradise is surrounded by trials and patience. So whoever endures trials
in the world will enter Paradise. Hell is surrounded by pleasures and desires. Thus, whoever allows
himself its pleasures and desires [of the world] will enter the Fire.’[al-Kafi, v. 2, p. 89, no. 7]



15هزأ بنَفْستَهالشَّدائدِ فَقدِ اس عل بِرصنّةَ ولَم يه‏َ الجال ن سألم :(لامالّس لَيهع) ِضاالر ـ الإمام .

15- Imam Ar-Ridha’ (a.s.) said, ‘Whoever asks Allah for Paradise but does not endure tribulations has in
fact ridiculed himself.’[Bihar al-Anwar, v. 78, p. 356, no. 11]

Those for Whom Paradise is Guaranteed

من ضمنَت لَه الجنَّةُ

. ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من ضمن ل ما بين لحييه وما بين رِجلَيه ضمنت له الجنّة16َ

16–The Prophet (S) said, ‘Whoever safeguards, for my sake, what is between his beard [i.e. his tongue]
and what is between his legs [i.e. his private parts], I will safeguard Paradise for him.’[Ma’ani al-Akhbar,
p. 411, no. 99]

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): تَقَبلوا ل بستٍ أتَقَبل لَم بالجنّة : إذا حدَّثْتُم فلا تَذِبوا ، وإذا وعدْتُم فلا17
.تُخْلفوا ، وإذا ائتُمنْتُم فلا تَخونوا ، وغُضوا أبصاركم ، واحفَظوا فُروجم ، وكفُّوا أيديم وألسنَتَم

17– The Prophet (S) said, ‘Present me with six things and I will present you with Paradise. When you
speak, do not lie; when you promise, do not break it; when you are entrusted with something, do not
betray; lower your gazes, guard your private parts, restrain your hands and your tongues.’[Amali al-
Saduq, p. 82, no. 2]

Those for Whom Paradise is Forbidden

من تُحرم علَيه الجنَّةُ

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): تَحرم الجنّةُ عل ثلاثة : عل المنّانِ ، وعل المغْتابِ ، وعل مدمن الخَمر18ِ

18– The Prophet (S) said, ‘Paradise is forbidden to three types of people: one who is reproachful for his
gifts, one who backbites, and one who imbibes alcohol.’[al-Zuhd li al-Husayn b. Sa’id, p. 9, no. 17]

19نولا خائ بنّةَ خالج دخُللاي :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.



19– The Prophet (S) said, ‘A traitor and a deceiver will not enter Paradise.’[Kanz al-’Ummal, no. 43777]

. ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من استَرع رعيةً فغَشَّها حرم‏اله‏ُ علَيه الجنّة20َ

20– The Prophet (S) said, ‘Whoever assumes responsibility of taking care of a people, then deceives
them, Allah forbids him entry into Paradise.’[Tanbih al-Khawatir, v. 2, p. 227]

The Gates of Paradise

نَّةالج أبواب

ـ رسول اله‏ (صلَّ اله علَيه و آله): الجنَّةُ لَها ثَمانيةُ أبوابٍ... من أراد الدُّخول من هذِه الابوابِ الثَّمانية فَليتَمسك21
ه‏ِ تَعالبادِ الن عالأذى ع ِفوك الخُلُق سنوح خاءالسو دَقَةصالٍ : الصخ عرببِا.

21– The Prophet (S) said, ‘Indeed the doors of Paradise are under the shade of the swords.’[al-Durr al
Manthur, v. 1, p. 597]

22نهم دخُلي دِّيقونَ ، وبابونَ والصالنَّبِي نهم دخُلي ةَ أبوابٍ: بابيثَمان نّةلجإنَّ ل :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
الشُّهداء والصالحونَ ، وخَمسةُ أبوابٍ يدخُل منها شيعتُنا ومحبونا ...، وباب يدخُل منه سائـر المسلمين ممن شَهِدَ
.أنْ لا إله إ اله‏ُ ، ولَم ين ف قَلبِه مقْدار ذَرة من بغْضنا أهل البيتِ

22– Imam Ali (a.s.) said, ‘Paradise has eight doors: a door through which the prophets and the truthful
ones will enter, a door through which the martyrs and the righteous will enter, five doors through which
our shi’a and our lovers will enter …, a door through which the rest of the Muslims will enter, that is,
those that bear witness to ‘There is no god but Allah’ and who do not bear an atom’s weight of enmity
towards us, the ahl al-bayt.’[al-Khisal, p. 408, no. 6]

The Ranks in Paradise

نَّةالج جاترد

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): إنَّ ف الجنّة درجةً لا ينالُها إ إمام عادِل ، أو ذو رحم وصول ، أو ذو عيال23ٍ
بورص.



23– The Prophet (S) said, ‘There is a station in Paradise that none can attain except a just leader, or
one who has maintained relations with his kin, or who is forbearing with his family.’[Ibid. p. 93, no. 39]

24تَفاوِتاتم نازِلوم ، لاتتَفاضم جاترـ : د الجنّة صفة ـ ف (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

24– Imam Ali (a.s.) said, describing Paradise, ‘There are degrees differing in excellence, and various
stations.’[Nahjul Balaghah, Sermon 85]

25اُفُق ف بواكال منم لجتَراءى الرنا كما يتيعش نازِلتَراؤونَ ملَي نّةالج لإنَّ أه :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
ماءالس .

25– Imam Ali (a.s.) said, ‘The people of Paradise will gaze upon the stations of our shi’a just as one of
you gazes at the stars on the horizons of the sky.’[Ghurar al-Hikam, no. 3514]

ـ الإمام زين العابدين (علَيه الّسلام): علَيكَ بالقُرآنِ، فإنَّ اله‏َ خَلـق الجنّـةَ ... وجعل درجاتها عل قَدْرِ آيات26ِ
ينما خلا النَّبِي نهجـةً مرد أعل نّةالج ف ننّةَ لَم يالج منهم خـلن دوم ، قوار اإقْر : لَه القُرآنَ قال ن قَراالقُرآنِ، فم
دِّيقينوالص .

26– Imam Zayn al-Abidin (a.s.) said, ‘Adhere to the Qur’an …for Allah has created Paradise, and has
made its stations in accordance with the verses of the Qur’an. So whoever reads the Qur’an, it will say to
him, ‘Read and ascend!’ So whoever from among them enters Paradise, there will not be a station
higher than theirs except for the prophets and the truthful ones.’[Bihar al-Anwar, v. 8, p. 133, no. 39]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): إنَّ أدن أهل الجنّة منزِلا لَو نَزل به‏الثّقَلانِ ـ الجِن والإنس ـ لَوسعهم طَعاماً وشَرابا27ً
ءَش ندَها عمم نْقُصولا ي ، .

27– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘For the one who occupies the lowest station in Paradise, were the
humans and the jinn to appear as guests for him, nothing would diminish from him if he were to provide
them all with food and drink.’[Ibid. v. 8, p. 120, no. 11]

The First to Enter Paradise

أول من يدخُل الجنَّةَ

28سنوالح نّةَ: أنا وأنتدْخُلونَ الجي عةأرب لـ : إنَّ أو (لامالّس لَيهع) ـ لعل (هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول



سينوالح.

28– The Prophet (S) said, ‘The first of people to enter Paradise will be the poor.’[Kanz al-’Ummal, no.
16636]

29ه‏ِ الفُقَراءال ن‏خَلقنّةَ مالج دخُلن يم لأو :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

29– The Prophet (S) said, ‘The first to enter Paradise will be the martyr and the servant who worshipped
his Lord well.’[Tanbih al-Khawatir, p. 1, no. 57]

30ِهبادةَ ربع بدٌ أحسننّةَ شَهيدٌ وعالج دخُلن يم لأو :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

30– The Prophet (S) said to Imam Ali (a.s.), ‘The first four people to enter Paradise will be you, me,
Hasan and Husayn.’[al-Mu’jam al-Kabir, v. 1, p. 319, no. 950]

.ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام): أول أهل الجنّة دخولا إل الجنّة أهل المعروف31ِ

31– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Among the people of Paradise, the first to enter therein will be the one
who does good to others.’[Amali al-Saduq, p. 210, no. 5]

The People of Paradise

نَّةالج أهل

. رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): ألا اُنَبِىكَ بأهل الجنّة ؟ الضعفاء المغْلوبونَ -32

32– The Prophet (S) said, ‘Shall I inform you of the people of Paradise? They will be the weak and the
defeated.’[Kanz al-’Ummal, no. 39338]

. رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): أهل الجنّة جرد مرد كحل ، لا يفن شَبابهم ، ولا تَبل ثيابهم -33

33– The Prophet (S) said, ‘The people of Paradise will be without hair upon their bodies, beardless, and
whose eyes are adorned with antimony [kohl], their youth will never cease, nor will their garments wear
out.’[Ibid. no. 39301]



34- نلَي ِنيه مؤمن كل ‏الجنّةإنَّ أهل :(لامالّس لَيهع) عل الإمام .

34– Imam Ali (a.s.) said, ‘The people of Paradise will be the believers who are lenient and of soft
temperament.’[Ghurar al-Hikam, no. 3400]

Inclusiveness of Paradise

نَّةالج شُمول

35هأهل عيرِ علالب راده‏ِ شال عل دن شَرمدخُلونَ الجنّةَ، إم يُّلك :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول .

35– The Prophet (S) said, ‘All of you shall enter Paradise except for the one who fled from Allah like the
fleeing of a camel from its owner.’[Kanz al-’Ummal, no. 10221]

ـ الإمام زين العابدين (علَيه الّسلام): معاشر شيعتنا ،أما الجنّةُ فلَن تَفوتَم سريعاً كانَ أو بطيئاً، ولن تَنافَسوا36
. ف الدَّرجاتِ

36– Imam Zayn al-Abidin (a.s.) said, ‘O our shi’a! As for Paradise, it will not escape you sooner or later,
but do compete with each other to attain stations therein.’[Bihar al-Anwar, v. 74, p. 308, no. 61]
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